

«РИ» № 2/2014

Тема номера: Сергей Радонежский и его эпоха

Theme of the issue: St. Sergius of Radonezh and His Epoch

*Елена Юхименко*

**«Обитель Преподобного Сергия».  
Выставка в Государственном  
историческом музее**

В юбилей год Преподобного Сергия Радонежского Государственный исторический музей в рамках федеральной программы представляет монографическую выставку (14 мая – 13 октября), посвященную Преподобному и основанному им монастырю (с 1744 года – Лавра). Такой подход дает возможность полно и всесторонне показать выдающийся вклад Сергия Радонежского и созданной им «школы» монашеского делания в историю Русской православной церкви и в отечественную культуру. На страницах журнала эту выставку представляет автор ее концепции и организатор экспозиции Елена Юхименко. Она называет тематические разделы экспозиции (их семь), описывает наиболее значимые экспонаты, называет все музеи, являющиеся участниками выставки, отмечая при этом, что ее основу составили фонды Исторического музея.

*Elena Yukhimenko*

**The Hermitage of the Venerable Sergius.  
Exhibition at the State Historical Museum**

During the jubilee year of the venerable Sergius of Radonezh, the State Historical Museum, within the framework of a federal program, is presenting a monographic exhibition (May 14 - October 13, 2014) devoted to this saint and the monastery (renamed Lavra in 1744) he founded. Such an approach offers the opportunity to most fully and comprehensively demonstrate the outstanding contribution made by St. Sergius of Radonezh to his “school” of monastic doings and to the history of the Russian Orthodox Church and Russia’s culture. In this article, Elena Yukhimenko, the author of the exhibition’s concept and organizer of the exposition, presents it to the readers. She writes about the seven thematic sections of the exhibition, describes the most interesting exhibits and names all the participating museums, noting the largest contribution by the State Historical Museum.

Russian source